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Marszałek Województwa Podlaskiego Artur Kosicki i wykonawca prac Mariusz Serżysko - 
- Dyrektor Przedsiębiorstwa Budowy Dróg i Mostów sp. z o.o. 

 Marszałek Województwa Podlaskiego Artur Kosicki podczas podpisania umowy w Wysokiem Mazowieckiem z wykonawcą na I etap prze-

budowy drogi wojewódzkiej 678 podkreślił znaczenie inwestycji, mówiąc: Spotykamy się dzisiaj na historycznej uroczystości podpisania umo-

wy, która rozpoczyna realizację bardzo ważnej inwestycji czyli przebudowy drogi Białystok – Wysokie Mazowieckie. To jest pierwszy etap tej 

inwestycji, czyli odcinek ponad dwóch kilometrów, jednak jest on kluczowy. Wiemy, że ta droga wojewódzka jest bardzo zniszczona i tym 

działaniem chcemy wyremontować cały odcinek  pomiędzy Białymstokiem a Wysokiem Mazowieckiem. W ramach tego zadania zostaną zre-

alizowane też obwodnice miejscowości Brok, Mazury i Sokoły. Mam nadzieję, że ta inwestycja będzie przebiegała sprawnie i bez komplikacji.  

Umowa z wykonawcą pierwszego etapu rozbudowy  

drogi wojewódzkiej 678 
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Urząd Miasta 

J eszcze w październiku ruszą prace ziemne na pierwszym etapie, liczącym 
2,5 km, trasy Roszki-Wodźki – Wysokie Mazowieckie na drodze woje-

wódzkiej 678.  
 
 W ten sposób urzeczywistnia się realizacja oczekiwanej od wielu lat inwestycji 
drogowej, która pozwoli na bezpieczny i szybki dojazd z Wysokiego Mazowiec-
kiego do Białegostoku. Ze względu na duże koszty wykonania całej inwestycji 
jednorazowo, została ona podzielona na etapy. 
 18 września przy drodze 678, znajdującej się w granicach miasta Wysokie Ma-
zowieckie, Marszałek Województwa Podlaskiego Artur Kosicki i wykonawca prac 
Mariusz Serżysko – Dyrektor Przedsiębiorstwa Budowy Dróg i Mostów sp. z o.o.  
z Mińska Mazowieckiego, podpisali umowę na realizację pierwszego etapu. 
 Burmistrz Jarosław Siekierko nie krył zadowolenia, że oczekiwana od 12 lat 
inwestycja zaczyna się spełniać. Jest to jedyna droga wojewódzka łącząca powiat 
wysokomazowiecki z siedzibą województwa. Na drodze tej występuje bardzo 
duże natężenie ruchu, w mieście jest ciągły ruch tirów, ponieważ zlokalizowany 
jest tu największy zakład przetwórstwa mleczarskiego – SM „Mlekovita”, a zły stan 
techniczny drogi, budził niepokój jej użytkowników. Jednak argumenty te przez 
wiele lat nie były wystarczające i wskazywano inną drogę do Białegostoku – przez 
Zambrów. 
 W ramach rozbudowy, która rozpocznie się od Wysokiego Mazowieckiego 
rondem na skrzyżowaniu ul. Białostockiej i Warszawskiej, powstanie jezdnia  

Umowa z wykonawcą pierwszego etapu rozbudowy drogi wojewódzkiej 678 

o szer. 7 m z objazdami, drogą serwisową, przejściami dla 
pieszych, niezbędną infrastrukturą wodną, gazową i elek-
tryczną oraz ścieżką rowerową na całej długości, którą  
w przyszłości będzie można dojechać do Białegostoku. 
Zakończenie prac planowane jest na koniec przyszłego 
roku. 
 Podczas spotkania roboczego na skrzyżowaniu  
ul. Warszawskiej i Białostockiej w Wysokiem Mazowiec-
kiem 26.09.2019 r. Podlaski Zarząd Dróg Wojewódzkich  
w Białymstoku przekazał wykonawcy inwestycji teren 
budowy wraz z drogowymi obiektami inżynierskimi i nie-
zbędną infrastrukturą techniczną odcinka drogi wyko-
nawcy inwestycji. 
 Koszt rozbudowy wynosi ponad 34 mln i pokryją  
go środki z budżetu województwa. Marszałek Wojewódz-
twa podkreślił, że pozostałe etapy rozbudowy drogi 
chciałby sfinansować ze środków europejskich, a jeżeli to 
się nie uda, to będzie starać się o fundusze dostępne  
w ramach budżetu 2021-2027. 

Burmistrz Miasta dziękował za rozpoczęcie oczekiwanej od 12 lat inwestycji 

Radny wojewódzki Łukasz Siekierko podkreślał znacze-
nie inwestycji dla miasta i powiatu 

Obecny stan drogi wojewódzkiej nr 678 

Umowę podpisuje Marszałek Województwa Podlaskiego 
Artur Kosicki 

Projekt ronda przy drodze wojewódzkiej nr 678 
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Z PRACY RADY MIASTA  

I  DZIAŁALNOŚCI BURMISTRZA 

U przejmie informujemy, że Rada Miasta Wysokie Mazo-
wieckie obradowała w dniach: 28 sierpnia oraz 30 wrze-

śnia 2019 roku. 
 
Na sesji Rady Miasta w dniu 28 sierpnia 2019 r. podjęto 
uchwały w sprawach: 
1. określenia wzoru wniosku o ustalenie prawa do dodatku 

energetycznego, 
2. zmiany uchwały w sprawie regulaminu określającego wyso-

kość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków: 
za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki 
pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i za go-
dziny zastępstw doraźnych oraz nagród nauczycielom za-
trudnionym w przedszkolach i szkołach miejskich, 

3. zapewnienia środków finansowych na realizację przedsię-
wzięcia pn.: „Rozbudowa drogi krajowej Nr 66 – na odcinku 
przejścia przez Wysokie Mazowieckie od km 18 + 560 do 
km 22 + 500”, 

4. rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta Wysokie 
Mazowieckie, 

5. ustalenia przebiegu drogi gminnej, 
6. zmian w budżecie miasta na 2019 rok, 
7. podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Wysokie Mazowieckie na lata 2019-2022. 
 
 Rada Miasta przyjęła informację o przebiegu wykonania 
budżetu miasta za I półrocze 2019 oraz zapoznała się z infor-
macjami dotyczącymi pracy miejskich placówek oświatowych 
w roku szkolnym 2018/2019 i informacjami dotyczącymi przy-
gotowania miejskich placówek oświatowych do nowego roku 
szkolnego 2019/2020. 
 
 Na sesji Rady Miasta w dniu 30 września 2019 r. uchwalo-
no roczny program współpracy z organizacjami pozarządowy-
mi, dokonano zmian w budżecie miasta na 2019 rok oraz  
w WPF miasta Wysokie Mazowieckie na lata 2019-2022. 
 
 Rada zapoznała się z informacją dyrektor Powiatowego 
Urzędu Pracy dotyczącą sytuacji na rynku pracy w mieście Wy-
sokie Mazowieckie. 
 
 Ponadto w okresie międzysesyjnym podpisano 16 zarzą-
dzeń Burmistrza Miasta: 
Nr 76/19 w sprawie zatwierdzenia konkursu na stanowisko 
dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w 
Wysokiem Mazowieckiem, ul. Kościelna 1. 
Nr 77/19 w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokali miesz-
kalnych (sprzedano 1 lokal). 
Nr 78/19 w sprawie odwołania Członka Miejskiej Komisji Roz-
wiązywania Problemów Alkoholowych w Wysokiem Mazowiec-
kiem oraz powołania nowego Członka Miejskiej Komisji Roz-
wiązywania Problemów Alkoholowych w Wysokiem Mazowiec-
kiem. 
(Odwołano Panią Krystynę Wojtkowską i powołano Panią Syl-
wię Miedzianowską – pracownik MOPS). 
Nr 79/19 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok. 
Zmiany dotyczą: 
I. Zwiększenia dochodów i wydatków budżetowych z tytułu 
otrzymanych dotacji celowych z Podlaskiego Urzędu Woje-
wódzkiego w Białymstoku: 
1) na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządo-
wej oraz innych zadań zleconych gminom z przeznaczeniem na 
realizację rządowego programu „Dobry start” – kwota 
77 950,00 zł, 
2) na realizację zadań bieżących z zakresu edukacyjnej opieki 
wychowawczej na dofinansowanie zakupu podręczników 
i materiałów edukacyjnych dla uczniów w ramach Rządowego 

programu pomocy uczniom w 2019 r. – „Wyprawka szkolna” – 
kwota 2 360,00 zł. 
Nr 80/19 w sprawie powołania Komisji do przeprowadzenia 
postępowania o wyłonienie Wykonawcy w konkursie ofert ce-
nowych na: Pełnienie funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego 
przy realizacji inwestycji „Zakup i montaż instalacji OZE dla 
mieszkańców miasta Wysokie Mazowieckie”. Wpłynęły 4 oferty. 
Najtańsza na kwotę 8 794,50 zł, najdroższa na kwotę 14 760,00 
zł. Wybrano najkorzystniejszą ofertę. 
Nr 81/19 w sprawie przeprowadzenia konsultacji dotyczących 
projektu „Programu współpracy z organizacjami pozarządowy-
mi oraz organizacjami prowadzącymi działalność pożytku pu-
blicznego na 2020 rok”. Konsultacje trwały od 12 do 19 wrze-
śnia. Uwag, wniosków, propozycji nie zgłoszono. 
Nr 82/19 w sprawie ustanowienia koordynatora miejskiego ds. 
informatyki na terenie miasta Wysokie Mazowieckie w wybo-
rach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypo-
spolitej Polskiej zarządzonych na dzień 13 października 2019 r. 
Nr 83/19 w sprawie powołania operatorów informatycznej ob-
sługi obwodowych komisji wyborczych na terenie miasta Wyso-
kie Mazowieckie w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Pol-
skiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na 
dzień 13 października 2019 r. 
Nr 84/19 w sprawie powołania komisji przetargowej do prze-
prowadzenia ustnych przetargów nieograniczonych na sprzedaż 
nieruchomości gruntowych (przy ul. Warszawskiej). Sprzedano  
7 działek. 
Nr 85/19 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok. 
Nr 86/19 w sprawie powołania Komisji Konkursowej w celu 
oceny formalnej i merytorycznej złożonych ofert zgodnie  
z ogłoszonymi zapytaniami ofertowymi pn. „Zarządzanie pro-
jektem”, „Przeprowadzenie szkoleń”, „Zakup sprzętu kompute-
rowego w postaci komputerów przenośnych wraz z szafką mo-
bilną do ładowania i przechowywania” zgodnie z Umową o po-
wierzenie grantu w ramach Programu Operacyjnego Polska Cy-
frowa na lata 2014-2020, Oś priorytetowa III: Cyfrowe kompe-
tencje społeczeństwa, Działanie 3.1: Działania szkoleniowe na 
rzecz rozwoju kompetencji cyfrowych, dotyczącą realizacji pro-
jektu grantowego pn. „Kompetencje cyfrowe drogą do sukce-
su”, pt. „Kompetencje cyfrowe mieszkańców miasta Wysokie 
Mazowieckie”. 
 Na „Zarządzanie projektem” – wpłynęło 5 ofert: najtańsza na 
kwotę 20 350,00 zł, najdroższa na kwotę 35 667,50 zł. 
Na „Przeprowadzenie szkoleń” wpłynęło 9 ofert. najtańsza na 
kwotę 20 424,00 zł, najdroższa na kwotę 67 942,00 zł. 
Na „Zakup sprzętu komputerowego” wpłynęło 11 ofert: najtań-
sza na kwotę 53 769,76 zł, najdroższa na kwotę 81 940,00 zł. 
Trwa sprawdzanie ofert. 
Nr 87/19 w sprawie powołania Komisji do przeprowadzenia 
procedury kwalifikacyjnej złożonych wniosków o udzielenie sty-
pendium Burmistrza Miasta Wysokie Mazowieckie. 
Nr 88/19 w sprawie określenia sposobu wykonania uchwał Ra-
dy Miasta. 
Nr 89/19 w sprawie przygotowania projektów uchwał Rady 
Miasta. 
Nr 90/19 w sprawie: przeznaczenia do sprzedaży lokalu miesz-
kalnego wraz z ułamkową częścią gruntu oraz zastosowania 
bonifikaty. 
Nr 91/19 w sprawie powołania komisji przetargowej do prze-
prowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia w trybie 
przetargu nieograniczonego na udzielenie kredytu długotermi-
nowego z przeznaczeniem na pokrycie planowanego deficytu 
budżetu miasta. 

http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13302/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13302/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13302/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13313/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13313/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13313/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13313/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13313/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13304/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13308/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13308/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13308/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13308/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13308/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13307/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13307/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13307/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13307/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13310/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13310/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13310/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13310/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13309/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13309/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13309/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13309/attachment.1
http://bip.um.wysmaz.wrotapodlasia.pl/resource/file/download-file/id.13309/attachment.1
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D ziesiątego września w siedzibie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajo-
wych i Autostrad w Białymstoku podpisano trójstronne porozu-

mienie określające zasady realizacji robót i nadzoru oraz finansowania 
przedsięwzięcia „Rozbudowa drogi krajowej Nr 66 – przejście przez 
Wysokie Mazowieckie od km 18+560 do km 22+500”. 
 
 Wysokie Mazowieckie reprezentował Burmistrz Miasta Jarosław Siekier-
ko. Z ramienia PGE Dystrybucja Spółka Akcyjna porozumienie podpisał Dy-
rektor Generalny Oddziału PGE Białystok Jarosław Dzięgielewski. Zarządcę 
drogi – Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad reprezentował Dy-

rektor Oddziału Białystok Wojciech Borzu-
chowski. 
 Podpisanie porozumienia otwiera drogę 
do rozpoczęcia procedury przetargowej  
i wyłonienia wykonawcy robót budowla-
nych. Wstępna data rozpoczęcia długo 
oczekiwanej przebudowy drogi DK 66, to 
kwiecień 2020 r., a zakończenie planowane 
jest na listopad 2021 r. 

 
 
 
 

 Dzięki długolet-
nim staraniom, dro-
ga, której stan tech-
niczny jest teraz naj-
gorszy w mieście, 
będzie wyremonto-
wana, a to zwiększy 
b e z p i e c z e ń s t w o  
w ruchu drogowym  
i poprawi jego prze-
pustowość. 

Przebudowa drogi krajowej nr 66 coraz bliżej 

Porozumienie podpisuje  
Burmistrz Miasta Jarosław  Siekierko 

Trójstronne porozumienie podpisuje z ramienia PGE Jarosław Dzięgielewski oraz 
zarządca drogi GDDKiA Wojciech Borzuchowski 

B ez przeszkód i komfortowo można jeździć wyremontowanym odcinkiem 
ulicy Ludowej, który został oddany do użytku 30 sierpnia. 

 
 Prace trwały kilka miesięcy i polegały na rozbudowie i przebudowie 
odcinka ulicy Ludowej od ronda im. Prezydenta Lecha Kaczyńskiego do 
ulicy 25-lecia Osiedla (od ul. Białostockiej). Zakres prac obejmował nową 
nawierzchnię, budowę skrzyżowania typu małe rondo, budowę chodni-
ków, ścieżki rowerowej, ciągów pieszo-rowerowych, miejsc postojowych, 
zjazdów do posesji, budowę sieci oświetlenia ulicznego i kanalizacji desz-
czowej. Przy wspomnianej ulicy znajduje się Miejski Zespół Szkół, a w po-
bliżu dwie inne placówki: Zespół Szkół Ogólnokształcących i Policealnych 
oraz Centrum Kształcenia Zawodowego. W celu podniesienia bezpieczeń-
stwa poruszających się w tej okolicy uczniów, wybudowano dwa aktywne 
przejścia dla pieszych. 
 Wymienioną drogą zarządza Powiat Wysokomazowiecki, jednak jej fi-
nansowanie realizowane 
było z trzech źródeł: 
Urzędu Wojewódzkiego  
w Białymstoku – w ra-
mach Funduszu Dróg Sa-
morządowych, Starostwa 
Powiatowego w Wyso-
kiem Mazowieckiem  
i Urzędu Miasta Wysokie 
Mazowieckie.  Całkowity 
koszt inwestycji to 5,3 
mln zł. 

M ieszkańcy nowopowstającego osiedla przy 
ulicy Warszawskiej od końca sierpnia 2021 

roku będą mogli poruszać się po asfaltowych  uli-
cach. 
 
 W poniedziałek, 5 sierpnia 2019 roku w urzędzie 
miasta została podpisana umowa przez Burmistrza 
Miasta Wysokie Mazowieckie Jarosława Siekierko  
i Prezesa Zarządu Przedsiębiorstwa Robót Drogowo-
Mostowych TRAKT sp. z o.o. Jerzego Szklaruka, repre-
zentującego Konsorcjum z ZWKiEC sp. z o.o. oraz 
Skarbnika Miasta Renatę Kamińską i Członka Zarządu 
PRDM TRAKT Irenę Grodzką. 
 Inwestycja dotyczy 7 ulic na osiedlu, na których 
obecnie wybudowany jest wodociąg, kanalizacja sani-
tarna i deszczowa oraz oświetlenie. Na wspomnianym 
obszarze, zlokalizowanych jest 86 działek do zabudo-
wy mieszkaniowej jednorodzinnej i 11 działek do za-
budowy usługowej, (przy ulicy Odsieczy Wiedeńskiej, 
równoległej do ulicy Warszawskiej).   
 Wybudowanie ulic poprawi bezpieczne funkcjono-
wanie osób już tam mieszkających oraz zwięk-
szy  atrakcyjność nowych terenów. Koszt realizacji za-
dania, to przeszło 6 mln zł. 

Urząd Miasta 

Asfalty i chodniki na nowym 
osiedlu przy ulicy Warszaw-

skiej 

Podpisanie umowy przez Burmistrza Miasta i Preze-
sa Zarządu Przedsiębiorstwa Robót Drogowo - Mo-
stowych TRAKT sp. z o.o. na wykonanie asfaltów i 

chodników na nowym osiedlu 

Ulica Ludowa już otwarta 
Urząd Miasta 

Aktywne przejście dla pieszych 

Nowe rondo na skrzyżowaniu ulic Białostockiej i Ludowej Nowe chodniki i ścieżka rowerowa na ul. Ludowej 

http://www.wysokiemazowieckie.pl/index.php/10-aktualnosci/1354-asfalty-i-chodniki-na-nowym-osiedlu-przy-ulicy-warszawskiej
http://www.wysokiemazowieckie.pl/index.php/10-aktualnosci/1354-asfalty-i-chodniki-na-nowym-osiedlu-przy-ulicy-warszawskiej
http://www.wysokiemazowieckie.pl/index.php/10-aktualnosci/1354-asfalty-i-chodniki-na-nowym-osiedlu-przy-ulicy-warszawskiej
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 W związku z przebudową, droga na odcinku od ul. Przechodniej 
do ul. Podlaskiej w Wysokiem Mazowieckiem, zostanie czasowo za-
mknięta dla kołowego ruchu drogowego. W tym czasie obowiązy-
wać będzie czasowa organizacja ruchu z objazdami, a dla pieszych 
zostanie wydzielony pas ruchu. 
 Utrudnienia potrwają do 30.11.2019 roku. Za wszelkie niedogod-
ności związane z realizacją inwestycji przepraszamy. 

UTRUDNIENIA W RUCHU  
DROGOWYM 

           Kolejne nowe drogi  
      w naszym mieście 

O becnie trwają prace przy budowie drogi łączącej ulicę 
1 Maja z ulicą Ludową, ale jeszcze w tym roku miejska 

infrastruktura drogowa powiększy się o kolejne ulice. 

Budowa nowej drogi łączącej ul. 1 Maja z ul. Ludową 

Podpisanie umowy przez Burmistrza Miasta i Prezesa ZWKiEC  
sp. z o.o. na budowę nowej drogi, zlokalizowanej przy stadionie 

miejskim oraz przebudowę ul. Podlaskiej 

 19 lipca 2019 roku Burmistrz Miasta Wysokie Mazowieckie 
Jarosław Siekierko, podpisał dwie umowy z Prezesem ZWKiEC 
sp. z o.o. w Wysokiem Mazowieckiem Andrzejem Michalskim, 
na budowę nowej drogi, zlokalizowanej przy stadionie miej-
skim oraz przebudowę ul. Podlaskiej. Wykonawcą wspomnia-
nych inwestycji jest konsorcjum ZWKiEC sp. z o.o. oraz PRDM 
TRAKT sp. z o.o. w Wysokiem Mazowieckiem. 

 Budowa drogi przy Stadionie Miejskim ma przede wszyst-
kim poprawić bezpieczeństwo ruchu drogowego w mieście. 
Przewidziana do budowy ulica o nawierzchni asfaltowej bę-
dzie znajdować się po lewej stronie Stadionu Miejskiego, 
gdzie teraz jest plac utwardzony płytami drogowymi. W tej 

chwili jedyną drogą obsługującą stadion jest droga krajowa 
nr 66 (ul. 1 Maja). Ze względu na jej stan techniczny i natęże-
nie ruchu w trakcie imprez masowych organizowanych na 
stadionie, samochody parkują na sąsiednich ulicach osiedlo-
wych, powodując poważne utrudnienia w ruchu i stwarzając 
zagrożenie zarówno dla ruchu kołowego jak i pieszego. Pro-
jekt nowej drogi zakłada budowę 62 miejsc postojowych ze 
stanowiskami dla niepełnosprawnych, budowę chodników, 
kanalizacji deszczowej, zjazdów, placu do zawracania, oświe-
tlenia ulicznego oraz linii kablowej energetycznej w miejscu 
napowietrznej. Należy zauważyć, że droga ta będzie obsługi-
wała tereny usługowe i w przyszłości poprzez wybudowanie 

kolejnej, nowej drogi, połączy te obiekty z ul. Ludową. Wspo-
mniana inwestycja rozładuje ruch w okolicach stadionu i po-
prawi skomunikowanie nowych terenów mieszkaniowych, 
których budowa planowana jest za stadionem . 
 Druga inwestycja, to przebudowa odcinka istniejącej drogi 
gminnej – ulicy Podlaskiej. Ulica ta łączy miejscowość Michał-
ki z miastem. Spełnia ważną funkcję w sieci dróg publicznych, 
przy niej funkcjonuje również SM Mlekovita II, duży zakład 
pracy oparty na transporcie. Występuje tu duże natężenie 
ruchu TIR-ów oraz samochodów osobowych. W tym miejscu 
nie ma parkingów, a samochody parkujące na poboczu drogi 
stwarzają utrudnienia w ruchu. Zakres pracy do realizacji to 
m.in. budowa 31 miejsc postojowych, budowa chodników, 
kanalizacji, oświetlenia ulicznego i zmiana części nawierzchni 
asfaltowej.  Realizacja tego zadania wpłynie przede wszyst-
kim na poprawę bezpieczeństwa ruchu w okolicy SM Mleko-
vita II oraz na poprawę jej przepustowości i nośności. 
 Realizacja powyższych prac jest możliwa dzięki dofinanso-
waniu z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku, 
ze Środków Funduszu Dróg Samorządowych. Łączny koszt 
inwestycji to przeszło 2,7 mln zł. Zakończenie prac planowa-
ne jest na listopad 2019 roku. 

Budowa nowej ulicy przy stadionie 
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W ysokie Mazowieckie jest w trakcie realizacji projektu 
pn. „Budowa instalacji OZE w obiektach Gminy Miej-

skiej Wysokie Mazowieckie w celu produkcji energii elek-
trycznej”.  
 
 Projekt realizowany jest w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2014-2020 
Osi Priorytetowej V: Gospodarka Niskoemisyjna, działanie 5.1 
Energetyka oparta na odnawialnych źródłach energii. Całkowi-
ta wartość zadania wynosi 1 412 554,14 zł. 
 Przedmiotem projektu jest budowa ośmiu niezależnych 
instalacji Odnawialnych Źródeł Energii, złożonych z ogniw fo-
towoltaicznych na dachach budynków użyteczności publicznej, 
należących do Gminy Miejskiej Wysokie Mazowieckie. Uzyska-
na energia będzie wykorzystywana na potrzeby własne. Insta-
lacje składać się będą z modułów fotowoltaicznych, falowni-
ków zmieniających prąd stały w przemienny, systemu monta-
żowego, okablowania, rozdzielnic oraz systemu monitoringu. 
Dodatkowym elementem każdej instalacji będzie miniturbina 
wiatrowa. Przedmiotowe instalacje będą zlokalizowane w Urzę-
dzie Miasta, Szkole Podstawowej Nr 1, Miejskim Zespole Szkół, 
Przedszkolu Miejskim Nr 1, Przedszkolu Miejskim Nr 2 i Miej-
skiej Pływalni „Wodnik”. Realizacja inwestycji wpłynie, przede 
wszystkim, na zmniejszenie poboru i kosztów energii elektrycz-
nej oraz ograniczy emisję CO2. 

 Jest to już kolejna inwestycja z zastosowaniem systemów 
odnawialnych źródeł energii w miejskich jednostkach. W 2012 
roku przebudowano źródła ciepła dla Miejskiej Pływalni 
„Wodnik” w Wysokiem Mazowieckiem, poprzez zastosowanie 
centrali grzewczej z czterema pompami ciepła powietrze-
woda, zaopatrującej w ciepło technologię basenową oraz do-
starczającą ciepło do podgrzania wody użytkowej na pływalni. 

Ponadto w 2014 roku miasto zainstalowało centrale grzewcze  
z pompami ciepła i kolektorami słonecznymi w Przedszkolu 
Miejskim nr 1 i nr 2, Szkole Podstawowej Nr 1 oraz Gimnazjum 
w Wysokiem Mazowieckiem. Instalacje te służą do ogrzewania 
budynków i ciepłej wody użytkowej oraz pozwoliły na częścio-
we zastąpienie nimi istniejących źródeł ciepła. 
 Samorząd Wysokiego Mazowieckiego zdobył również dofi-
nansowanie na zakup i montaż instalacji OZE dla mieszkańców 
miasta w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wo-
jewództwa Podlaskiego na lata 2014-2020, Osi Priorytetowej V: 
Gospodarka Niskoemisyjna, działanie 5.1 Energetyka oparta na 
odnawialnych źródłach energii. Piątego września tego roku,  
w Urzędzie Miasta Wysokie Mazowieckie burmistrz Jarosław 
Siekierko i firma Sungrant Sp. z o.o. podpisali umowę na reali-
zację inwestycji pn. „Zakup i montaż instalacji OZE dla miesz-
kańców miasta”.  

 Dofinansowanie dotyczy trzech rodzajów instalacji do pro-
dukcji energii elektrycznej i cieplnej: fotowoltaicznej, kolekto-
rów słonecznych oraz hybrydowej, czyli połączenia paneli foto-
woltaicznych i kolektorów słonecznych. Wstępnie udział w po-
wyższym przedsięwzięciu zadeklarowało 218 mieszkańców, 
ostatecznie jednak podpisano 65 umów. Największym zainte-
resowaniem cieszyły się panele fotowoltaiczne, bo aż 31 osób 
jest zainteresowanych tą instalacją. Z kolei 18 osób zadeklaro-
wało chęć podłączenia kolektorów słonecznych oraz 16 osób – 
instalacji hybrydowej. Mieszkańcy, którzy zdecydowali się wziąć 
udział w przedsięwzięciu, uzyskają dofinansowanie w wysoko-
ści 70 proc. kosztów kwalifikowanych, pozostały koszt realizacji 
przedsięwzięcia stanowić będzie wkład własny mieszkańca. 
Wartość inwestycji po przetargu wynosi 1 426 931,25 zł. 

Miasto coraz bardziej eko 

Panele fotowoltaiczne na budynku Miejskiej Pływalni „Wodnik” 

Podpisanie umowy z wykonawcą na zakup i montaż instalacji OZE dla 
mieszkańców miasta 

M iasto Wysokie Mazowieckie w dniu 7 sierpnia 2019 roku otrzymało symboliczny czek na dwadzieścia tysięcy złotych z przeznacze-
niem na zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego i umundurowania dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Wysokiem Mazowiec-

kiem.  
 

 Przekazania w Nowych Piekutach na ręce Burmistrza Miasta Wysokie Mazo-
wieckie Jarosława Siekierko i Prezesa Ochotniczej Straży Pożarnej w Wysokiem Ma-
zowieckiem Krzysztofa Chojaka, dokonali przedstawiciele samorządu województwa 
podlaskiego. Jest to najwyższa dotacja, jaką miasto otrzymało od kilku lat na ten cel.  
Otrzymane dofinansowanie przeznaczone zostanie na zakup 6 kompletów ubrań 
specjalnych, lancy gaśniczej oraz urządzenia do selektywnego powiadamiania 
członków OSP o zdarzeniach.  
 W spotkaniu uczestniczyli również przedstawiciele samorządów oraz Ochotni-
czych Straży Pożarnych powiatu wysokomazowieckiego, bielskiego i siemiatyckiego. 
Uroczystość tę poprzedziło podpisanie 19 lipca umowy pomiędzy Marszałkiem 
Województwa Podlaskiego Arturem Kosickim a Gminą Miejską Wysokie Mazowiec-
kie reprezentowaną przez Jarosława Siekierko. Przyznane środki muszą być wyko-
rzystane do końca października br.  
 Z otrzymanych dotacji w latach minionych na ten cel, samorząd miasta zakupił 
dla OSP w Wysokiem Mazowieckiem defibrylator, wentylator oddymiający i moto-
pompę szlamową.  
 

Dofinansowanie dla strażaków OSP 

Urząd Miasta 

Prezes OSP Krzysztof Chojak z dofinansowaniem na 20 tys. zł 
Zdjęcie z serwisu wysokomazowiecki24.pl. 
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P rofesor Paweł Swianiewicz po raz kolejny przygotował 
dla Pisma Samorządu Terytorialnego „Wspólnota” ran-

king wydatków samorządowych per capita na inwestycje 
za lata 2016-2018.  
 
 Wysokie Mazowieckie zajęło VIII miejsce w kraju, wśród 
miast powiatowych.  Pozycja miasta w rankingu od lat była 
bardzo wysoka i wzrastała sukcesywnie. W ubiegłorocznym 
zestawieniu uzyskaliśmy I miejsce, a w latach poprzednich byli-
śmy na II i IV  miejscu. 
 Uhonorowanie tej lokaty, odbyło się 2 października  w Ka-
towicach, podczas Gali Inwestorów Samorządowych w ramach 

Ranking wydatków samorządowych 
per capita 

2013-2015 

2014-2016 

2015-2017 

2016-2018 

numer nazwa województwo 

Średnie 
wydatki 
inwesty-
cyjne per 

capita 
2016-2018 

miejsce 
2013-2015 
bez dota-

cji 

miejsce 
2014-2016 
bez dota-

cji 

miejsce 
2015-2017 
bez dota-

cji 

miejsce 
2016-2018 
bez dota-
cji (tylko 
budżet 
miasta) 

Średnie wy-
datki inwesty-

cyjne bez 
dotacji per 

capita 2016-
2018 

2 6 7 1 21604 Polkowice dolnośląskie 1783,06 1 1 3 1 1601,13 
40 23 6 2 121701 Zakopane małopolskie 1458,69 16 12 5 2 1141,18 
21 14 2 3 21804 Środa Śląska dolnośląskie 1362,27 12 6 1 4 1059,57 
26 53 72 4 181801 Stalowa Wola podkarpackie 1331,13 36 51 49 9 877,81 

30 25 9 5 140504 Grodzisk Mazo-
wiecki mazowieckie 1323,53 19 16 7 8 924,41 

35 28 8 6 320402 Goleniów zachodniopo-
morskie 1273,13 20 26 9 5 986,29 

76 41 14 7 142102 Pruszków mazowieckie 1241,00 18 19 4 3 1067,49 

4 2 1 8 201301 
Wysokie  

Mazowieckie 
podlaskie 1219,23 8 14 6 6 947,62 

153 50 96 9 141101 Maków Mazo-
wiecki mazowieckie 1167,74 83 21 61 12 862,70 

32 22 11 10 121301 Oświęcim małopolskie 1136,45 28 22 15 17 784,49 

Samorządowego Forum Kapitału i Finansów.  Wyróżnienie 
odebrał burmistrz Jarosław Siekierko. 
 Na wzrost wydatków inwestycyjnych w minionych latach 
wpływ miała, przede wszystkim, wysokość środków, które mia-
sto otrzymało na realizację inwestycji. Największą zrealizowaną 
inwestycją, która miała istotny wpływ na nasze wysokie lokaty, 
była  budowa miejskiej oczyszczalni i stacji uzdatniania wody 
wraz z modernizacją głównego kolektora sanitarnego, na którą 
miasto otrzymało dofinansowanie 23 mln zł.  
 Koszt całej inwestycji wyniósł 29,5 mln zł. 

Urząd Miasta 

Winda i klatka schodowa 

R emont Miejskiego Ośrodka Kultury w Wysokiem Mazowieckiem zbliża się do końca – już wkrótce będziemy cieszyć 
się nową odsłoną wnętrz budynku.  

 
 Wartość realizowanego projektu „Rewitalizacja zdegradowanego podobszaru osiedla ADM, poprzez przebudowę i remont 
wnętrz budynku Miejskiego Ośrodka Kultury w Wysokiem Mazowieckiem” to prawie 10 mln zł. Miasto na ten cel otrzymało do-
finansowanie w wysokości ok. 6,5 mln zł z Urzędu Marszałkowskiego, w ramach środków z Regionalnego Programu Operacyj-
nego na lata 2014-2020 Osi Priorytetowej VIII. Infrastruktura dla usług użyteczności publicznej Działanie 8.5 Rewitalizacja. 

Nowy wizerunek MOK coraz bliżej 

Hol kina Sala widowiskowo-kinowa 

Kawiarnia 

Korytarz prowadzący  
do biblioteki 
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Prezentacja ekip kolarskich 

Zwycięzca Wyścigu Kolarskiego o Puchar MON  
Norman Wahtra Wjazd na metę zwycięskiego kolarza 

 15 sierpnia na placu przed budynkiem urzędu miasta, zapre-
zentowali się zawodnicy z 9 drużyn kolarskich z Polski, Estonii, 
Turcji, Czech, Niemiec i Bułgarii. 
 
 Na dystans 174 km, wystartowało 57 zawodników. Ze startu na 
ulicy Ludowej, udali się w kierunku Kulesz Kościelnych. Tam mieli do 
pokonania 10 okrążeń i powrót na ulice Wysokiego Mazowieckiego. 
W mieście, zawodnicy ścigali się na pętli trzech rund ulicami: Ludową, 
Szpitalną, ks. Prałata Józefa Obrembskiego i 1 Maja.  Najszybsi kola-
rze dystans ten pokonali w 3 godziny 50 minut i 15 sekund. Metę  
w Wysokiem Mazowieckiem jako pierwszy przekroczył zawodnik  
z Estonii – Norman Vahtra, ze średnią prędkością 45 km/h. Drugi był  
również Estończyk – Slim Kiskonen. Trzecie miejsce uzyskał Norbert 
Banaszek. Estończycy zgarnęli też nagrodę w klasyfikacji drużynowej 
dla najszybszej grupy. 
 Organizatorem 58. Międzynarodowego Wyścigu Kolarskiego  

o Puchar Ministra Obro-
ny Narodowej w naszym 
mieście był Burmistrz 
Miasta Wysokie Mazo-
wieckie Jarosław Siekier-
ko oraz Stowarzyszenie 
Wspierania i Rozwoju 
Sportu „Mazovia Team”, 
a jej głównym celem jest 
popularyzacja kolarstwa 
i promocja podlaskich 
szlaków rowerowych. 

Wyścig Kolarski o Puchar  
         Ministra Obrony Narodowej 

Miejska Biblioteka Publiczna w Wysokiem Mazowieckiem 

pozyskała dofinansowanie ze środków finansowych Ministra 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego na kwotę 7 000 zł w ramach 

„Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa” Priorytet 1 – 

Zakup nowości wydawniczych do bibliotek publicznych i 

rozpoczęła zakup książek. 
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N a zakończenie wakacji Miejska 
Biblioteka Publiczna i Miejski 

Ośrodek Kultury w Wysokiem Mazo-
wieckiem zorganizowały dla miesz-

kańców miasta i okolic „Piknik rodzinny z książką”, któremu 
patronował burmistrz Jarosław Siekierko. Sponsorem pikni-
ku, który odbył się 25 sierpnia w parku miejskim przy ul. Ry-
nek Piłsudskiego, był BNP Paribas. 
 
 Bogaty program rozpoczęliśmy od Narodowego Czytania 
pod honorowym patronatem Pary Prezydenckiej. Akcja zainicjo-
wana została przez Prezydenta RP w 2012 roku, a nasza bibliote-
ka uczestniczyła w niej po raz czwarty. Podczas tegorocznej, 
ósmej odsłony akcji, Para Prezydencka zaproponowała do czyta-
nia osiem lektur. 
Były to nowele: Dobra pani – Eliza Orzeszkowa, Dym – Maria Ko-
nopnicka, Katarynka – Bolesław Prus, Mój ojciec wstępuje do 
strażaków (ze zbioru: Sanatorium pod Klepsydrą) – Bruno Schulz, 
Orka – Władysław Stanisław Reymont, Rozdzióbią nas kruki, wro-
ny… – Stefan Żeromski, Sachem – Henryk Sienkiewicz, Sawa (z 
cyklu: Pamiątki Soplicy) – Henryk Rzewuski.  
W tym roku do wspólnej lektury Katarynki zaprosiliśmy osoby 
ściśle z nami współpracujące. Byli to: 
 Andrzej Janeczko – lider zespołu Trzeci Oddech Kaczuchy 

pochodzący z naszego miasta, 
 Agata Moniuszko – konferansjerka, członkini zespołu Babecz-

ki Podlaskie, 
 Małgorzata Sałęga – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury, 
 asp. Anna Zaremba – reprezentantka Komendy Powiatowej 

Policji, 
 Irmina Herman – kierownik księgarni „BookBook”, pomysło-

dawczyni i realizatorka projektu „Zabukowane budki”, 

Rodzinne czytanie i piknikowanie 

 Marcin Wojtkowski – pomysłodawca i realizator projektu 
„Zabukowane budki”, 

 Karolina Sienicka – wolontariuszka. 
 W programie były też koncerty. Przed licznie zgromadzoną 
publicznością wystąpili: Trzeci Oddech Kaczuchy, czyli Andrzej Ja-
neczko i Maja Piwońska, Rokietnica z Kulesz Kościelnych oraz BA-
JA z Wysokiego Mazowieckiego. Na zakończenie wieczoru odbył 
się swoisty koncert życzeń w wykonaniu Agaty Moniuszko z ze-
społu Babeczki Podlaskie, której spontanicznie towarzyszył Da-
mian Kalinowski z zespołu Renoma. 
 W Miejskiej Bibliotece Publicznej w Wysokiem Mazowiec-
kiem znajduje się okolicznościowa pieczęć tegorocznej odsłony 
Narodowego Czytania pod tytułem Nowele polskie. Wszystkich 
chętnych zapraszamy z własnymi egzemplarzami lektur po 
przystawienie pamiątkowego stempla. 

Wysokomazowiecki miś poszukiwany! 

Ś 
ledztwo rozpoczęte! Poszukiwany jest miś z Futrzarskiej Spółdzielni Pra-
cy, która niegdyś działała na terenie naszego miasta. Dwudziestoosobo-

wa grupa dziecięcych detektywów bierze udział w projekcie „Na tropie 
wysokomazowieckiego misia” realizowanym przez Miejski Ośrodek Kultu-
ry w Wysokiem Mazowieckiem, który otrzymał dofinansowanie w konkur-
sie „Zapraszamy do Gry – Lokalne projekty Edukacji Kulturowej – Podlaski 
Pomost Kultury”. 
 
 Od 17 września 2019 r. dzieci uczestniczą w warsztatach dziennikarskich pro-
wadzonych przez Magdalenę Pietruczak – dziennikarkę, prezenterkę, konferan-
sjerkę i certyfikowanego trenera biznesu. Na zajęciach uczą się podstaw tworze-
nia reportażu, poznają tajniki pracy dziennikarza oraz podstawowe etapy nagry-
wania i montowania filmów, które wykorzystają do stworzenia reportażu wień-
czącego projekt. 
 Uczestnicy biorą też udział w spotkaniach z seniorami, którzy opowiadają  
o swoim dzieciństwie, zabawach, w które się bawili, o życiu mieszkańców miasta 
w tamtych czasach oraz istniejących wówczas zakładach pracy. Podczas zajęć 
nagrywane są również dawne piosenki o misiach, które zostaną ujęte w materia-
le filmowym.  
 W ramach projektu mali detektywi udadzą się na poszukiwania misia na te-
renie miasta. Wybiorą się z wizytą do Szkoły Podstawowej w celu przeprowadze-
nia rozmów z kolegami z klas nauczania początkowego, którzy stworzą portrety 
pamięciowe misia oraz przeprowadzą wywiady z mieszkańcami miasta. Dzieci 
pojadą również na wycieczkę do Fabryki Misia w Białymstoku, gdzie poznają 
proces wykonywania misia i stworzą własne maskotki. Na podsumowaniu pro-
jektu przedstawione zostaną jego rezultaty – reportaż oraz wystawa misiów. 
 Projekt „Na tropie wysokomazowieckiego misia” ma zachęcić młodych 
mieszkańców Wysokiego Mazowieckiego do poznania lokalnej historii oraz nau-
czyć ich podstawowych umiejętności dziennikarskich. Zakończenie planowane 
jest 31 października b.r. 
 Działanie prowadzone w ramach zadania Bardzo Młoda Kultura realizo-
wanego przez Wojewódzki Ośrodek Animacji Kultury w Białymstoku, bę-
dącego częścią programu „Bardzo Młoda Kultura”. 

E. Śmigielska 
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80. rocznica wybuchu  
II wojny światowej 

W  niedzielę, 8 września, odbyło się pierwsze 
powakacyjne spotkanie Klubu Miłośników 

Historii. Wykład na temat „Kampania polska 1939 
r. – fakty i konteksty mniej znane” wygłosił dr 
Marek P. Deszczyński – wykładowca Akademii 
Sztuki Wojennej w Warszawie. Historyk i specjali-
sta ds. bezpieczeństwa narodowego, współpra-
cownik Muzeum Historii Polski.  

Kampania polska 1939 r.  
     – spotkanie Klubu Miłośników Historii 

 Bada dzieje najnowsze, wojskowe, gospodarcze, dyplomatyczne  
i kultury, a jego zainteresowania koncentrują się wokół historii Europy 
Środkowej oraz Azji Wschodniej i Południowo-Wschodniej. Jest autorem 
lub współautorem ok. 200 publikacji, w tym książek: „Historia polityczna 
świata. Kalendarium Wydarzeń 1945-1995”, „Ostatni egzamin. Wojsko 
Polskie wobec kryzysu czechosłowackiego 1938-1939”, „Na krawędzi 
ryzyka. Eksport polskiego sprzętu wojskowego w okresie międzywojen-
nym”, „Kampania polska 1939. Polityka – społeczeństwo-kultura, t. 1-2”. 
 Na początku  wystąpienia prelegent zaznaczył, że wykład jest oparty 
na wynikach jego blisko 30-letnich badań, których część nie była jeszcze 
nigdzie prezentowana. Wystąpienie dotyczyło okoliczności związanych  
z wybuchem II wojny światowej.  
 Jak się okazuje, na moment wybuchu wojny i jej losy istotny wpływ 
miała sytuacja nie tylko w Europie, ale też na świecie – wiele państw by-
ło zaangażowanych w różne konflikty i problemy, które uniemożliwiały 
zainteresowanie się sprawą polską. Ponadto warto uświadomić sobie, że 
kampania polska jest kampanią, którą badamy przez pryzmat niemiecki.  
 Prelegent wyświetlił mnóstwo unikatowych fotografii, z których wiele 
przedstawiało polskich żołnierzy na froncie, a które zostały wykonane 
przez Niemców. Po wykładzie odbyła się dyskusja, podczas której padło 
wiele wartościowych pytań, na które dr Deszczyński udzielił wyczerpują-
cych odpowiedzi. 

Wystawa Plenerowa 

„Polska Walcząca” 

 W ramach obchodów 80. rocznicy wybuchu II wojny świato-

wej w parku miejskim przy Miejskim Ośrodku Kultury przez cały 

wrzesień można było zwiedzać wystawę plenerową „Polska wal-

cząca” udostępnioną przez białostocki oddział IPN. 

K. Michalska 

W  ramach obchodów 80. rocznicy wybuchu II Wojny Świato-
wej 12 września ulicami miasta Wysokie Mazowieckie nastą-

pił Przejazd Pododdziałów Kawalerii Żołnierzy Wojska Polskiego, 
w ramach Konnej Wyprawy – Wrześniowy Szlak 1939-2019. 
 
 Organizatorem 700 km wyprawy konnej, trwającej od 2 września 
do 6 października, przebiegającej przez województwo mazowieckie, 
podlaskie oraz lubelskie jest Stowarzyszenie KAWALERIA – Szwadron 
Toporzysko w barwach Pułku 3 Strzelców Konnych. 
 Kawalerzyści najpierw przejechali pod pomnik POW, gdzie złożyli 
kwiaty, a głos zabrał Burmistrz Miasta Wysokie Mazowieckie Jarosław 
Siekierko. Następnie skierowali się na plac za Miejskim Ośrodkiem Kul-
tury. 
 Licznie zgromadzeni na terenie historycznego polowego obozowi-
ska mogli podziwiać wyposażenie, uzbrojenie, umundurowanie oraz 
pokazy sprawnościowe kawaleryjskiej musztry konnej. Dla zaintereso-
wanych przygotowano zajęcia edukacyjne o tematyce II Wojny Świato-
wej i konkursy z nagrodami. 
 Podczas wydarzenia zaprezentowały się również Wojska Obrony Terytorialnej, Policja, Grupa Rekonstrukcji Historycznej im. 
Brygady Kawalerii „Plis”, Państwowa Straż Pożarna oraz Ochotnicza Straż Pożarna w Wysokiem Mazowieckiem. 

KONNA WYPRAWA „WRZEŚNIOWYM SZLAKIEM” 

Złożenie kwiatów przy pomniku POW 
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Pracownia Orange 

E. Śmigielska, K. Michalska 

FOTOBUDKA 
 Stoiska Pracowni Orange nie mogło zabraknąć podczas II tury 
wakacji zorganizowanych przez MOK i MBP w Wysokiem Mazowiec-
kiem. Główną atrakcją, 8 sierpnia, była nasza pracowniana fotobud-
ka, którą przygotowaliśmy podczas warsztatów na początku tego 
roku. W trakcie zajęć dzieci mogły stworzyć własne akcesoria lub 
przebrać się w kostiumy udostępnione przez pracowników księgarni 
BookBook. Przy naszej ściance fotografowali się niemal wszyscy. Było 
wesoło i kreatywnie. 
„SIECIAKI” NA WAKACJACH 
 We współpracy z Komendą Powiatową Policji wzięliśmy udział  
w akcji „Sieciaki na wakacjach” organizowanej przez Fundację Daje-
my Dzieciom Siłę i Fundację Orange. Jej cel to zapoznanie dzieci  
z zasadami bezpiecznego korzystania z Internetu. Do udziału zgłosi-
ło się 24 uczestników. Nasz edukacyjny piknik odbył się 27 sierpnia  
w Parku Miejskim im. Kiełczewskich przy ul. A. Mickiewicza. Scenariusz 
zajęć został przygotowany na podstawie filmów o przygodach Siecia-
ków, które uczą jak radzić sobie z zagrożeniami czyhającymi w sieci. Po 
obejrzeniu kreskówek dzieci poznały 5 zasad bezpiecznego korzystania 
z Internetu, wysłuchały krótkich pogadanek oraz wzięły udział w mini-
konkursach poprowadzonych przez Annę Rytel – inspektor zespołu do 
spraw profilaktyki społecznej i nieletnich oraz mł. asp. Tomasza Stawor-
ka – dzielnicowego Zespołu Dzielnicowych Wydziału Prewencji. 
Trzygodzinne zajęcia minęły błyskawicznie. Uczestnicy otrzymali dyplo-
my i upominki (m.in. odblaskowe bransoletki). Jednak najważniejsze, że 
dowiedzieli się jak dbać o bezpieczeństwo będąc online. Nasz piknik 
został nagrodzony w V konkursie Dobre Praktyki organizowanym 
przez Fundację Gerere FunForGood   
MUMINKOWE WARSZTATY 
 W ostatnim tygodniu wakacji wzięliśmy udział w kolejnym wyzwaniu 
ogłoszonym przez Fundację Orange. Tym razem naszym zadaniem była 
organizacja warsztatów filmowych, podczas których mieliśmy odtwo-
rzyć sceny z wybranego filmu lub teledysku, ale w wersji niskobudżeto-
wej! 
 Na spotkaniu roboczym ustaliliśmy, że na warsztat bierzemy czołów-
kę „Muminków”. Rozdzieliliśmy zadania, szybko dogadaliśmy się też  
w sprawie rekwizytów, czyli co przyniesiemy z domu, co przygotujemy 
własnoręcznie, a co znajdziemy bezpośrednio podczas nagrań, które 
odbywały się w dniach 28-30 sierpnia w parku miejskim im. Kiełczew-
skich. Kilka scen powstało w parku przy MOK. Bezpośrednio przy pro-
dukcji filmu pracowało 11 osób, ale nie możemy zapominać o innych 
zaangażowanych w nasz projekt, np. spotkanej w parku pani z dziec-
kiem, która pożyczyła nam wiaderko do kilku scen oraz wsparciu rodzin 
naszych aktorów. 
Efekty naszej pracy zobaczycie w zmontowanym przez nas filmiku, który 
można znaleźć tutaj: https://pracownieorange.pl/pracownia/
wysokiemazowieckie/. Warto było, bo nasz film wygrał i w nagrodę 
otrzymaliśmy tablet! 
SPORTOWY KONIEC WAKACJI 
 Zachęceni sukcesem zeszłorocznego Mundialowego Turnieju FIFA18, w tym roku postanowiliśmy zorganizować dwa turnie-
je. Zmagania w Wakacyjnym Turnieju FIFA19 trwały w dniach 26-30 sierpnia, natomiast w Lidze Mistrzów na PS4 – od 16 do 19 
września. Chęć rywalizacji zgłosiło 21 zawodników- może to dobry początek pracownianej drużyny piłkarskiej? Każdego dnia 
odbywały się mecze jednej grupy i z każdej z nich do dalszej gry przechodziło dwóch graczy. Ostatnie rozgrywki były pełne 
emocji, ale zwycięzca mógł być tylko jeden.  
Wakacyjnym mistrzem FIFA19 na PS4 został Juventus Turyn I, który do zwycię-
stwa poprowadził Dawid Grabarz. II miejsce zajął Juventus Turyn IV, prowadzo-

ny przez Franciszka Giero, nato-
miast miejsce III przypadło klu-
bowi FC Liverpool, pod kierun-
kiem Igora Grochowskiego. 
Zwycięzcą Ligi Mistrzów na PS4 
został Michał Orzechowski 
(Juventus III), II miejsce zajął Ma-
teusz Dylewski (Mancehster Ci-
ty), natomiast III miejsce przypa-
dło Miłoszowi Miszczukowi (FC 
Barcelona). Wszystkim serdecz-
nie gratulujemy! Wyniki wszyst-
kich meczów można sprawdzić 
tutaj: https://pracownieorange.pl/
pracownia/wysokiemazowieckie/. 

Kronika Pracowni Orange 

https://pracownieorange.pl/pracownia/wysokiemazowieckie/
https://pracownieorange.pl/pracownia/wysokiemazowieckie/
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Mlekovita 

Mlekovita 

M lekovita jest największą grupą mleczarską w Europie Środkowo-Wschodniej i już od lat może pochwalić się wielo-
ma sukcesami. Cieszy się zarówno niesłabnącym uznaniem konsumentów, jak i zdobywa prestiżowe nagrody. Jed-

no i drugie powoduje coraz większe oczekiwania klientów, którym musi sprostać, co przekłada się na cykliczne wpro-
wadzanie nowości entuzjastycznie przyjmowane przez odbiorców. W tej chwili oferuje już 54 nowości w 9 kategoriach 
produktowych. Wszystko to sprawia, że firma bije kolejne rekordy przychodów i ilości przetwarzanego mleka. 
 
 Wyniki finansowe tego roku wyraźnie wskazują na kolejny re-
kord w osiągniętych przychodach, co w perspektywie całego roku 
zapowiada najlepszy wynik w ponad 90-letniej historii firmy i po-
twierdza pozycję lidera. Okazją do podsumowania pierwszego pół-
rocza był Światowy Dzień Mleka w Polsce z Mlekovitą, który odbył 
się 8 czerwca. Edycję 2019 patronatem honorowym objęła Minister 
Przedsiębiorczości i Technologii, a list okolicznościowy z okazji 
uroczystości przesłał Kardynał Stanisław Dziwisz. 
 Światowy Dzień Mleka z Mlekovitą to okazja do świętowania dla 
producentów, przetwórców i konsumentów tego, że wspólnie bu-
dują jedną z największych europejskich firm, producenta i ekspor-
tera nabiału o ugruntowanej renomie na świecie. – Jesteśmy dumni 
z naszych osiągnięć i z naszej historii, ale stale stawiamy sobie no-
we cele i wyzwania. Ważne jest, by wykorzystać ten szczególny czas 
do podejmowania wielkich, śmiałych projektów – podkreślał Prezes 
Dariusz Sapiński – Każdego dnia w 20 zakładach produkcyjnych 
przetwarzamy 8 milionów litrów mleka dostarczanego przez 15 000 
rolników. Pięć tysięcy wykwalifikowanych pracowników dba o naj-
wyższą jakość produktów wytwarzanych na ponad 170 liniach pro-
dukcyjnych. Naszych 1000 mlecznych smakowitości znanych jest nie tylko w polskich domach, ale i w 159 krajach świata. Mając 
na względzie zdrowie naszych konsumentów oraz zmieniający się styl życia, wspieramy działania prozdrowotne, oferując mleko 
i jego przetwory w najpiękniejszej i najszlachetniejszej postaci. Mleko jest produktem naturalnym i odżywczym, który powinien 
znaleźć się w codziennej diecie każdego człowieka, na każdym etapie życia, bo z mleka się nigdy nie wyrasta – podkreśla Da-
riusz Sapiński – Dlatego regularnie rozszerzamy naszą ofertę produktową, m.in. w kategorii ekologicznej, bez laktozy oraz  
w coraz popularniejszym segmencie premium, by nasi konsumenci mogli znaleźć zdrowe i smaczne wyroby, w pełni odpowia-
dające na ich potrzeby.  
 Po rozpoczynającym część oficjalną występie Ludowego Zespołu Regionalnego Mazowia Prezes Zarządu Grupy Mlekovita 
Dariusz Sapiński symbolicznym toastem szklanką mleka wraz z zaproszonymi gośćmi oficjalnie otworzył obchody Światowego 
Dnia Mleka w Polsce z Mlekovitą. Chwilę później wręczono wyróżnienia i pamiątkowe statuetki przyznane przez Prezesa Zarzą-
du Grupy Mlekovita osobom i firmom zasłużonym dla rozwoju dystrybucji produktów mleczarskich na świecie i w Polsce oraz 
dla rozwoju polskiego mleczarstwa i produkcji mleka, a także 20 odznak „Zasłużony dla  Spółdzielczości Mleczarskiej”, przyzna-
nych uchwałą Krajowego Porozumienia Spółdzielni Mleczarskich w Warszawie. 
 W dalszej części programu przygotowany został szereg atrakcji: występy artystów polskiej sceny muzycznej: Boryssa, zespołu 
News, Margaret oraz kabaretu Łowcy.B. Podczas części artystyczno-rozrywkowej odbył się też pokaz Zambrowskiego Klubu 
Karate Kyokushin. Na lubiących rywalizację czekały tradycyjne Mistrzostwa w Piciu Mleka, które z czasem 8,34 s wygrał Wiesław 
Szydłowski, oraz Mistrzostwa Dojenia Sztucznej Krowy, które w swoich kategoriach wygrali Magdalena Domonowska (1640 ml 
w 30 s) i Paweł Safaryn (2256 ml w 30 s). Wiele atrakcji czekało także na najmłodszych, m.in. konkursy partnerów wydarzenia, 
stoisko „Mleko z klasą” z animatorami czy dmuchany plac zabaw.  
 Mimo silnej pozycji lidera Mlekovita nie spoczywa na laurach, realizując kolejne najwyższe, ambitne cele. Technologie  
w mleczarstwie muszą iść w parze z coraz bardziej innowacyjnymi i zaawansowanymi realiami. Jednym z fundamentalnych kro-
ków w kierunku wzmocnienia pozycji lidera branży kreującego nowoczesny model biznesu mleczarskiego jest największa w hi-
storii Mlekovity inwestycja: Fabryka Proszków Mlecznych. Dzięki niej możliwe było rozszerzenie asortymentu oferowanego za-
równo w kraju, jak i poza granicami Polski. 
 27 czerwca 2019 r. odbyła się konferencja prasowa zorganizowana przez Grupę Mlekovita oraz Sokołów S.A., której uczest-
nicy mogli zapoznać się z asortymentem nowych produktów oferowanych przez organizatorów oraz zwiedzili linię do pakowa-
nia przekąsek serowo-mięsnych i Fabrykę Proszków Mlecznych. 
- Wszystkich naszych konsumentów zachęcamy do większej aktywności fizycznej, przy okazji oferując im produkty wspierające 
zbilansowaną dietę podczas wysiłku fizycznego oraz pracy nad sylwetką – mówi Dariusz Sapiński – W tym celu wykorzystujemy 
możliwości naszej ostatniej inwestycji: Fabryki Proszków Mlecznych, rozwijając kategorię wyrobów sport i fitness.  
 Spośród odżywek białkowych najczęściej wybierany jest koncentrat białek serwatkowych – zarówno przez tych, którzy chcą 
poprawić swój wygląd i samopoczucie poprzez amatorskie uprawianie sportu, jak i profesjonalnych sportowców. Białko to bo-
wiem jeden z najważniejszych składników odżywczych. Odpowiednia ilość białka dostarczanego do organizmu wpływa nie tylko 
na prawidłowy wzrost i rozwój ciała człowieka oraz regenerację uszkodzonych tkanek, ale jest szczególnie ważna dla osób ak-
tywnych – bez względu na ich cele treningowe. 
 Grupa Mlekovita oraz Sokołów S.A. podjęły współpracę, tworząc innowacyjny projekt biznesowy. Dzięki kooperacji firm, po-
wstały nowe propozycje produktowe, które właśnie pojawiły się na rynku. W odpowiedzi na aktualne trendy konsumenckie So-
kołów oraz Mlekovita poszerzają asortyment przekąsek, wprowadzając trzy wyjątkowe połączenia przekąsek serowych i mię-
snych: Party Time – znakomita propozycja na spotkania towarzyskie, Wypasiony Duo Snack oraz Sokoliki Duo Snack stworzone 
z uwzględnieniem potrzeb żywieniowych młodych konsumentów.  
 Grupa Mlekovita oraz Sokołów S.A. to firmy o ugruntowanej, wysokiej pozycji rynkowej – liderzy w swoich branżach. Ich 
strategia rozwoju od lat skutecznie łączy dwa filary – tradycję i nowoczesność. To właśnie one znalazły się u podstaw podjętej 
współpracy. – Dysponujemy wiedzą i doświadczeniem – mówi Bogusław Miszczuk, Prezes Zarządu Sokołów S.A. – Bazując na 
smakach i recepturach cenionych przez Polaków oraz na innowacjach oferowanych przez technologie, nieustannie poszerzamy  
i modyfikujemy nasz asortyment, tak by odpowiadał oczekiwaniom konsumentów. Naszym priorytetem jest zawsze satysfakcja 
klientów. Współpraca naszych firm daje pewność, że do konsumenta trafia produkt o sprawdzonej jakości, powstały z zachowa-
niem wysokich standardów produkcyjnych. 

Lider z perspektywą na kolejne rekordy 

Konferencja MLEKOVITA - Sokołów 
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Atrakcje przygotowane przez strażaków 

Przemarsz ulicami miasta 

Uczniowie Szkoły Podstawowej nr 1 witają kawalerzystów 

Przemarsz kawalerzystów ul. Ludową 

Pokaz musztry kawaleryjskiej na placu za MOK 

Pokazy sprawnościowe 

Zajęcia edukacyjne i konkursy przygotowane przez GRH  im. Brygady 
Kawalerii PLIS 

Pokazy sprawnościowe 


